
Protokół z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego,  

Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 15.09.2023 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

6. Spotkanie z Komendantem Policji i Straży Gminnej. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodniczący J. Dudkiewicz otworzył posiedzenie Komisji Porządku Publicznego, Ochrony 

Środowiska i Spraw Komunalnych, powitał członków Komisji, gości oraz stwierdził prawomocność 

posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie.  

Ad. 5. 

 

Protokół z dnia 30.08.2023 roku został przyjęty jednomyślnie.  

 

Ad. 6 

Przewodniczący J. Dudkiewicz stwierdził, że odnosi wrażenie jakoby działalność Straży Gminnej miała 

charakter intuicyjny. Mieszkańcy i w dużej mierze również radni nie do końca zdają sobie sprawę z tego 

czym zajmuje się SG jeśli chodzi o pakiet zadań w zakresie bezpieczeństwa, który zwyczajowo 

przypisany jest do policji. Zdarzało się wielokrotnie, że głosy na temat funkcjonowania SG mijały się z 

odpowiedzią lub tej odpowiedzi nie było wcale. Nie było oczekiwanej reakcji na różne zgłaszane 

problemy. Sposobem na lepsze funkcjonowanie SG miało być poprawienie warunków bytowych od 

10.09.2021 (nowy obiekt w Złotnikach). Nadal radni nie są w stanie jednoznacznie zdeklarować co 

można zrobić, żeby zgłaszane sprawy realnie poprawić (np. toporne usuwanie wraków, działanie 

monitoringu). Przewodniczący podziękował za dostarczenie porozumienia z 03.01.2001 roku 

zawartego pomiędzy SG, a policją i dodał, że niestety w jego opinii porozumienie jest martwe.   

 

Komendant st. asp. A. Kreps omówił sprawę współpracy ze SG: 

• doszło do spotkania obu komendantów na którym opracowano pewne punkty – mapa na 

przyszłość. Umówiono się na współdziałające niemieszane patrole szkolne, 

• dostęp do CEPiK i usuwanie wraków: sam CEPiK nie wiele daje jeśli chodzi o usuwanie wraków 

(np. dane nie zawsze są zaktualizowane). Komendanci st. asp. A. Kreps i M. Dłużewski 

odpowiedzieli  radnemu R. Rozwadowskiemu na pytanie dotyczące wraku samochodu 

znajdującego się od ponad 3 lat na terenie wspólnoty mieszkaniowej. Kluczowym momentem 

w postępowaniu z wrakami jest skuteczne powiadomienie właściciela, co niestety nie zawsze 



jest możliwe. Omówiono zasady odholowania w przypadku braku możliwości skutecznego 

powiadomienia (pojazd stanowi zagrożenie życia mieszkańca). Komendant SG M. Dłużewski 

przypomniał, że wielokrotnie na komisjach wnioskował o stworzenie w budżecie paragrafu z 

którego można by pokrywać ewentualne koszty transportu pojazdów. Radna J. Radzięda 

zapytała, czy komendant SG kiedykolwiek złożył wniosek do budżetu jako kierownik jednostki 

o zabezpieczenie środków na holowanie? SG M. Dłużewski odpowiedział, że złożył taki wniosek 

i dodał, że przez 2-3 lata w budżecie referatu ochrony środowiska był paragraf z którego 

pokrywano koszty holowania, ale gdzieś to zniknęło w otchłani budżetowej. Zostanie złożony 

wniosek przez SG do budżetu o środki na holowanie na rok 2024.  

 

Komendanci SG i policji potwierdzili, że nie ma znaczenia, która ze służb zostanie powiadomiona o 

wraku, ponieważ w obu przypadkach procedura jest taka sama.  

 

Komendant st. asp. A. Kreps  poinformował członków komisji, że od września br. wraz z komisariatami 

Murowana Goślina i Czerwonak podjęto akację „Trzeźwych Poranków” do której zaproszono również 

SG, która przyjęła zaproszenie.  

 

Na pytanie przewodniczącego J. Dudkiewicza o wspólne patrole z ościennymi komisariatami, 

komendant st. asp. A. Kreps  odpowiedział, że jest mały problem ze względu na ilość etatów/wakatów. 

W tej chwili na każdą zmianę policja posiada jeden patrol wykorzystywany przez komendę miejską 

(obsługa również innych gmin). W nocy policja sucholeska zawsze wystawia patrol, a 90% interwencji 

jest poza gminą Suchy Las. Zawiązano współpracę z Murowaną Gośliną i Czerwonakiem, bo problem 

był po stronie Czerwonaka, który nie wystawiał patroli. W tej chwili nie ma możliwości, żeby na te trzy 

gminy nie było dwóch patroli. Radna J. Radzięda oznajmiła, że są to bardzo cenne informacje, bo 

następnym razem, kiedy polica wystąpi o dofinansowanie do kolejnego radiowozu, powinno to być 

zrobione z Czerwonakiem i Murowaną Gośliną.  

 

Radna A. Ankiewicz zastanawia się jaki sens ma budowa komisariatu w Suchym Lesie, skoro 

wielokrotnie chcąc dodzwonić się do patrolu okazywało się, że jest on poza gminą, a na interwencję       

i tak przyjeżdża patrol z Poznania. Radna J. Radzięda odpowiedziała, że nie zgadza się z tym głosem, 

ponieważ ile razy by nie zadzwoniła, to nigdy nie ma problemu z dodzwonieniem się i ściągnięciem 

patrolu.  

 

Na pytanie radnego R. Banaszaka, czy są dni kiedy policja sucholeska nie wystawia patrolu ani 

dziennego ani nocnego, komendant st. asp. A. Kreps odpowiedział, że nie ma takich sytuacji, poza 

oczywiście sytuacjami losowymi. Radny zapytał dlaczego na terenie poligonu często widziany jest 

patrol z posterunku policji wodnej z Poznania? W odpowiedzi usłyszał, że jest posterunek 

specjalistyczny i jego zadania, to kontrolowanie terenów wodnych i przywodnych.  

 

Radna A. Ankiewicz zapytała komendanta policji, czy coś się wydarzyło, bo na spotkaniu z poprzednim 

komendantem padła informacja, że komenda jest w pełni wyposażona i jest w pełnej obsadzie, a dziś 

padła informacja, że nie ma pracowników. Komendant st. asp. A. Kreps  odpowiedział, że stan etatowy 

od odejścia poprzedniego komendanta różni się o jedną osobę. Zwiększenie etatów leży w gestii 

komendanta miejskiego, a nie gminy. Zapełnienie wakatów, to problem ogólnokrajowy. Komendant 



SG M. Dłużewski poinformował członków komisji, że nie ma wolnych wakatów, natomiast wójt 

zastanawia się nad dodatkowymi etatami poświęconymi ekopatrolowi.  

 

Komendant st. asp. A. Kreps oznajmił, że monitoring na terenie gminy jest dla policji problemem. 

Umiejscowienie monitoringu spełnia swoją rolę prewencyjną, lecz w działaniach policji jest mniej 

skuteczny. Byłby on skuteczniejszy, gdyby obejmował główne skrzyżowania. Policja oczekiwałaby 

innego umiejscowienia kamer. Przewodniczący J. Dudkiewicz przypomniał, że obecnie na terenie 

gminy jest 37 kamer czynnych.  

 

Radna A. Ankiewicz przypomniała przebieg komisji na której ustalano lokalizację kamer, uczestniczył w 

tych ustaleniach ówczesny komendant A. Pabian. Policja nanosiła na „mapę kamer” swoje punkty i 

kamery dziś są tam, gdzie policja je wyznaczyła. Radna J. Radzięda dodała, że na szczęście czasy 

komendanta A. Pabiana dawno minęły, a komendant Sierżant wielokrotnie zgłaszał uwagi policji do 

pomysłów na rozbudowę monitoringu i z tego co widać, te uwagi nie specjalnie zostały wzięte pod 

uwagę (np. główne trasy komunikacyjne).  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytała jak faktycznie ma działać monitoring? Czy służby mając 

narzędzie w postaci monitoringu są w stanie zareagować w danej chwili? Komendant st. asp. A. Kreps  

zaznaczył, że oprócz dobrej jakości i dużej ilości kamer musi być stała obsługa monitoringu (centrum 

monitoringu).  

 

Radna A. Ankiewicz opuściła posiedzenie komisji.  

 

Komendant SG M. Dłużewski poinformował, że jeżeli chodzi o działania straży, to monitoring się 

sprawdza. Jest bardzo dużo interwencji związanych z monitoringiem i z niego się korzysta. Straż i policja 

wymieniają się informacjami powziętymi z monitoringu. Komendant st. asp. A. Kreps dodał, że bez 

zwiększenia ilości kamer i umieszczenia ich w strategicznych miejscach (celem zwiększenia 

bezpieczeństwa mieszkańców) oraz bez zatrudnienia ludzi obsługujących kamery na bieżąco, nie 

zostanie osiągnięty cel jakim jest natychmiastowa reakcja na zdarzenie.  

 

Radna J. Radzięda przypomniała, że wielokrotnie była mowa o stworzeniu centrum monitoringu, a na 

chwilę obecną gmina jest w punkcie wyjścia.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał o fotopułapki. Na ile tego typu kamery mogą pomóc w 

wykrywaniu wykroczeń/przestępstw? Asp. D. Krawniak odpowiedział, że korzystając z wypożyczonej 

od SG fotopułapki udało się ustalić sprawców zdarzeń. Sprzęt ten doraźnie jest pomocny.  

 

Przewodniczący J. Dudkiewicz zapytał, czy aktualizacja porozumienia z 2001 roku będzie służyć obu 

służbom? Komendant st. asp. A. Kreps odpowiedział, że bez wspólnych działań ze SG (już pierwsze kroki 

podjęto) aktualizacja porozumienia nic nie zmieni. Tylko wspólne działanie zapewni bezpieczeństwo. 

Komendant SG M. Dłużewski potwierdził słowa komendanta policji i dodał, że wraz z komendantem 

oczekują na nowelizację porozumienia, która zostanie podpisana przez wójta gminy i komendanta 

miejskiego policji.  

 



Radny R. Banaszak zasygnalizował coraz częściej pojawiający się problem: dzieci jadące drogą publiczną 

we wczesnych godzinach porannych w kierunku Poznania na hulajnogach elektrycznych. Radny 

poprosił służby o kontrolę ul. Rubinowej w Biedrusku, gdzie dzieci coraz częściej w godzinach 

popołudniowych zjeżdżają z ulicy z dużą prędkością.  

 

Mieszkaniec Jelonka J. Sobczak zgłosił dwa pomysły dotyczące sucholeskich służb mundurowych. 

Chciałby, aby został wybudowany chodnik w pomiędzy przystankiem w stronę ronda koło sklepu 

„Żabka” przy ul. Nektarowej (długość chodnika, to 5-6 m.). Radni zaproponowali, aby zapisać ten 

wniosek mieszkańca jako wniosek komisji do budżetu na rok 2024. Mieszkaniec zaproponował 

wykonanie projektu „bezpieczny/dobry kierowca w gminie”, w ramach gazety gminnej, TikToka i 

fanpage zrobić artykuł na całą stronę w gazecie przy udziale SG i specjalisty od ruchu drogowego 

dotyczący prawidłowych zachowań na drodze. Mieszkaniec zaznaczył, że ma myśl i kierunek, ale nie 

wie jakimi narzędziami to zrobić, stąd jego wizyta na komisji i pytanie do radnych o propozycję 

możliwości zrealizowania pomysłu. Radni zaproponowali umówienie spotkania z wójtem lub zastępcą 

wójta w celu przedstawienia swoich pomysłów/propozycji. 

 

Asp. D. Krawniak odnosząc się do wcześniejszych słów radnej J. Radziędy zaznaczył, że ideą łączonych 

patroli trzech gmin było zapewnienie patroli działających w dzień i w nocy. Gdyby nie było tej 

współpracy, to nie można byłoby zapewnić ww. patroli. Brak chęci zakupu radiowozu niestety nie 

będzie służył mieszkańcom. Patrol i tak będzie wystawiony np. pieszy, ale jego mobilność będzie 

ograniczona. Asp. D. Krewniak zapytał, czy komisja mogłaby rozważyć dofinansowanie zakupu 

alkosensorów, aby nie trzeba było ich już wypożyczać od gminy Czerwonak? Radna J. Radzięda 

odpowiedziała, że oczywiście.  

 

Radny R. Banaszak zapytał o punkt widzenia policji na temat płatnych patroli. Komendant st. asp. A. 

Kreps zaznaczył, że bardzo cieszą go zaproszenia dla policji od sołectw/osiedli na wszelkiego typu 

imprezy organizowane na terenie gminy. By zapewnić ciągłość bezpieczeństwa i zapobiec powstawaniu 

luki, na te imprezy ściągani są policjanci z dni wolnych i aby udało się to zrobić, należy tym policjantom 

wynagrodzić ich przybycie. Realizacja patroli płatnych daje możliwość pokrycia ww. luk w grafiku. 

Stawki patroli wzrosły. Stawka w Poznaniu, to ok. 900 zł/patrol.  

 

Asp D. Krewniak poinformował członków komisji, że sucholeska policja będzie wnioskować o nowy 

radiowóz i dodał, że realizowane są wspólne patrole policji wraz z żandarmerią wojskową i strażą leśną.  

 

Ad. 7 - 9. 

 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokółowała:         Przewodniczący: 

Justyna Krawczyk        Jarosław Dudkiewicz 

 


